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PROTOKÓŁ NR I/2023 
z obrad I Sesji Zwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

która odbyła się w dniu 26 stycznia 2023r. w godz. 13:00 – 17:00. 
w sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój. 

 
 
Podjęto uchwały: 
 
I.1.2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
I.2.2023 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2023 rok, 
I.3.2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego 

zasobu nieruchomości Miasta Jastrzębie-Zdrój od osoby 
fizycznej udziału w prawie własności nieruchomości 
gruntowej położonej przy ul. Kościelnej, 

I.4.2023 w sprawie przyznania nieruchomości zamiennej w 
ramach odszkodowania za grunt przejęty z mocy prawa 
na rzecz Gminy Jastrzębie-Zdrój, 

I.5.2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2022 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 listopada 2022r. w sprawie 
ustalenia obowiązujących w 2023 roku stawek opłat za 
usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg 
na parkingach strzeżonych oraz wysokości kosztów 
powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia 
pojazdu, a następnie odstąpienia od jego usunięcia, 

I.6.2023 w sprawie zmiany Załącznika Nr 1 do Uchwały Nr 
XII.129.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 
października 2016 roku w sprawie organizacji wspólnej 
obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej i 
organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których organem 
prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój, 

I.7.2023 w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody Śląskiego, w którym unieważniono Uchwałę 
Nr XV.194.2022 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 
listopada 2022r. w sprawie przyznania nieruchomości 
zamiennej w ramach odszkodowania za grunt przejęty z 
mocy prawa na rzecz Gminy Jastrzębie-Zdrój, 

I.8.2023 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
miasta Jastrzębie-Zdrój, 

I.9.2023 w sprawie nadania imienia Branżowej Szkole II stopnia 
Nr 2 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Nr 2  im. 
Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju, 

I.10.2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.32.2018 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie 
określenia zasad zwrotu wydatków za udzielony posiłek 
albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023, 

I.11.2023 sprawie zmiany Uchwały Nr IV.33.2018 Rady Miasta 
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Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 
lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 
2023, 

I.12.2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr II.25.2021 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 25 lutego 2021r. w sprawie 
określenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich 
pobierania, 

I.13.2023 w sprawie zmiany uchwały Nr VII.83.2012 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 21 czerwca 2012r. dotyczącej 
zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków, 

 
 
Ad .1 
Otwarcie I Sesji Zwyczajnej  Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności 
obrad. 
 
Otwarcia I Sesji Zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał Przewodniczący 
Rady Miasta – Piotr Szereda, który powitał zebranych.  
 
Na podstawie listy obecności, stwierdził prawomocność obrad. 
Zdalnie w Sesji uczestniczył Józef Kubera i Łukasz Kasza.  
 
 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał 
otrzymali wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.2 
Wybór Komisji uchwał i wniosków.  
 
Tadeusz Markiewicz- Radny Rady Miasta 
- W imieniu Klubu Radnych Wspólnoty Samorządowej zgłaszam do pracy radnego 
Grzegorza Mosonia – wyraził zgodę. 
 
Alina Chojecka- Radna Rady Miasta 
- W imieniu Klubu Radnych Koalicji Samorządowej zgłaszam do pracy radną 
Bernadetę Magiera – wyraziła zgodę. 
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Michał Urgoł – Radny Rady Miasta 
 - W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy radną 
Angelikę Garus - Kopertowską – wyraziła zgodę. 
 
Głosowanie radnych: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
 - Stwierdzam, że skład Komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad.3 
Przyjęcie protokołu z XVI  Sesji Rady Miasta 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
- Czy ktoś ma uwagi do protokołu z XVI Sesji Rady Miasta? Nie widzę.  Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z XVI Sesji Rady Miasta? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? 
 
Głosowanie radnych: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda – Przewodniczący Rady Miasta  
Stwierdzam, że Rada Miasta przyjęła protokół jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.   
 
Ad.4 
Informacja Prezydenta Miasta 
 
Anna Hetman Prezydent Miasta przedstawiła Informację Prezydenta Miasta na 
Sesję Rady Miasta w dniu 26 stycznia 2022 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.5 
 
Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój podjętych w IV 
kwartale 2022 roku. 
 
Anna Hetman Prezydent Miasta przedstawiła Sprawozdanie z realizacji uchwał 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój podjętych w IV kwartale 2022 roku. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.6 
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta.  

Przerwa techniczna 
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Informację przedstawił Przewodniczący Rady – Piotr Szereda. 

 
Informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.7 
 
Zgłaszanie interpelacji  
 
Michał Urgoł w sprawie: 
 - naprawy ul. Zacisznej, 
 - utworzenia przejścia dla pieszych na ul. Libowiec w obrębie boiska i przedszkola, 
 
Interpelacje stanowią załącznik nr 8-9  do niniejszego protokołu. 
 
Ryszard Piechoczek w sprawie: 
 - remontu ul. Gałczyńskiego od nr 2-28, 
 - budowy boiska szkolnego przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 1, 
 - poszerzenia drogi dojazdowej do parkingu w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 
nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju , 
 
Interpelacje stanowią załącznik nr 10-12  do niniejszego protokołu. 
 
Janusz Toborowicz w sprawie: 
 - oświetlenia i pomalowania przejścia dla pieszych na ulicy Libowiec w obrębie 
przystanku autobusowego na skrzyżowaniu z ul. Podleśną, 
 - uruchomienia nowych miejsc postojowych dla rowerów oraz przenośnej toalety 
w obrębie nowo powstałego ciągu komunikacyjnego ulic Niepodległości i 
Stawowej , 
 
Interpelacje stanowią załącznik nr 13-14  do niniejszego protokołu. 
 
Andrzej Matusiak w sprawie: 
 - przygotowania realizacji budżetu za 2022 Instytutu Dziedzictwa i Dialogu-Łaźnia 
Moszczenica,  
 - podwyżek dla pracowników UM, 
 - wymiany parkomatów w dzielnicy „Zdrój, 
 - sfinansowania wykupienia licencji w PZSach, 
 
Interpelacje stanowią załącznik nr 15-18  do niniejszego protokołu. 
 
Ad.8 
 

Bezpieczeństwo w mieście Jastrzębie-Zdrój. 

Przewodniczący Rady Miasta 
 - Proszę Radnego Tadeusza Markiewicza o zabranie głosu. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Witam Pana Przewodniczącego, Panią Prezydent, państwa Radych i zaproszonych 
gości. Dziś mamy sesję poświęconą bezpieczeństwu. O bezpieczeństwie można 
byłoby mówić w różny sposób i pod różnym kątem, ale  myślę, że zaproszeni goście 
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z Policji, Straży Pożarnej, Straży Miejskiej podkreślą rolę bezpieczeństwa w naszym 
mieście. Chciałabym zwrócić uwagę na działania, które Gmina stwarza do tego, 
żeby były. Są to rozwiązania komunikacyjne – przyszłe rozwiązanie  
ul. Podhalańskiej i Młyńskiej, wyjazd na ul. Wodzisławską z ul. Witczaka, ponad 60 
doświetleń miejsc które zdecydowanie i znacznie wpłynęły na poprawę 
bezpieczeństwa. Spotkałem się z bardzo pozytywnym odbiorem mieszkańców. 
Udało się w ubiegłym roku z budżetu miasta  dofinansować zakup samochodu 
obsługującego wypadki drogowe jak również patroli. Pan komendant Wojewódzki 
PSP na spotkaniu potwierdził wzorcową współpracę  PSP z OSP. Jestem bardzo 
zadowolony z takiej współpracy. Chciałem również nadmienić o SM. Można o Straży 
miejskiej mówić dobrze i źle. SM realizuje wiele zadań ale w ostatnim czasie przez 
Covid i wojnę na Ukrainie wiele zadań zostało na SM skierowane. PSP, Policja i OSP 
również wykonywały wiele zadań związanych z Covid i wojną na Ukrainie. Będę 
chciał złożyć wniosek, ale muszę jeszcze porozmawiać z członkami Komisji w 
sprawie budowy strzelnic. Można otrzymać dofinansowanie do laserowych strzelnic 
w szkołach jak również do strzelnic terenowych. Mam nadzieję, że Pan Komendant 
PSP wspomni o budowie poligonu, który będzie służył wszystkim służbom. 
Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Szanowni Państwo w związku z tematem bezpieczeństwa w mieście witam na 
dzisiejszej Sesji RM Komendanta PSP Pana Wojciecha Piechaczka, Komendanta 
Policji Pana Tomasza Hynek, Komendanta SM Grzegorza Osóbkę, Prezesa 
powiatowego OSP Pana Szymona Klimczaka.  
 
Komendant Państwowej Straży Pożarnej – Wojciech Piechaczek przedstawił 
informację z działalności  Straży Pożarnej za 2022 rok.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 
Komendant Miejski Policji  - Tomasz Hynek przedstawił informację z działalności 
Policji za 2022 rok.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
Komendant Straży Miejskiej  - Grzegorz Osóbka przedstawił informację  
z działalności Straży Miejskiej za 2022 rok, 

Informacja stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Proszę Prezesa OSP Pana Szymona Klimczaka o zabranie głosu.  
 
Szymon Klimczak 
 - Panie Przewodniczący, Panowie Komendanci, Szanowni Państwo zupełnie inaczej 
jest dziś wyjść na mównicę i powiedzieć klika słów na temat tego co robią ludzie, 
którzy są małymi lokalnymi patriotami czyli druhny i druhowie z OSP z terenu 
miasta Jastrzębie-Zdrój. Dość ekskluzywnie czuję się w takim gronie komendantów 
ludzi, którzy robią to z najwyższym oddaniem, bardzo profesjonalnie ale niejako 
zawodowo. Nasza formacja  - Ochotnicze Straże Pożarne robimy to społecznie, 
dodatkowo poza naszymi obowiązkami zawodowymi i rodzinnymi. Staramy się 
działać na rzecz miasta i mieszkańców poświęcając swój czas, siły i niejednokrotnie 
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swoje bezpieczeństwo i swój komfort. Ochotnicze Straże Pożarne są jednostkami 
umundurowanymi wyposażonymi w specjalistyczny sprzęt ratowniczy. Głównym 
zadaniem OSP jest walka z pożarami, miejscowymi zagrożeniami o których mówił 
Pan Komendant Piechaczek. W całej Polsce jest 16 tys. jednostek OSP. Na Śląsku 
950 a w Jastrzębiu-Zdroju 6. Z 16 tys. jednostek OSP jest 700 tys. strażaków 
ochotników , którzy wspierają PSP. Działamy ramię w ramię z PSP zachowując 
pewną odległość organizacyjną. Każde pojedyncze OSP jest odrębnym 
stowarzyszeniem. Oprócz 16 tys. jednostek w Polsce 4500 jest w krajowym 
systemie ratowniczo-gaśniczym. Na 6 jastrzębskich jednostek OSP wszystkie 
znajdują się w systemie ratowniczo-gaśniczym. System powstał w 1995 roku. 
Przed jednostkami , które są w systemie postawione są wymogi organizacyjne, 
sprzętowe, personalne które muszą spełniać. Nadzór i szefowanie krajowemu 
systemowi ratowniczo-gaśniczemu w powiecie ma Komendant PSP, któremu 
podlegamy. OSP działają w oparciu o ustawę o stowarzyszeniach. Obowiązek 
współpracy czy utrzymania jednostek OSP w głównej mierze przez gminę wynika 
z art. 7 ust 1 pkt. 14  ustawy o samorządzie gminnym czy obowiązek utrzymania 
ochrony przeciwpożarowej i przeciwpowodziowej rozumianej jako dotowanie 
jednostek OSP na utrzymanie gotowości operacyjnej, bojowej która przez PSP jest 
weryfikowana ponieważ podlegamy corocznej  kontroli inspekcji gotowości 
bojowej. W ramach inspekcji mierzony jest czas pojawienia się od chwili alarmu 
druhów OSP w jednostce oraz czy sprzęt jest sprawny i gotowy do użycia. Zgodnie 
z art. 3 ustawy o Ochotniczych Strażach Pożarnych nasze zadania przede 
wszystkim to akcje ratowniczo-gaśnicze ale również szkolenia. OSP to także udział 
w życiu społeczności lokalnej. Wokół każdej remizy tętni życie. Uczestniczymy  
w różnego rodzaju uroczystościach o charakterze państwowym czy religijnym. 
Generalnie funkcjonujemy ramię w ramię z PSP. Najczęściej jest tak, że w 
Jastrzębiu od chwili alarmowania przez stanowisko kierowania komendanta 
miejskiego druhowie OSP wyjeżdżają do zdarzenia w przedziale minutowym od 5 
do 12 minut. Wszystko zależy od tego w jakim miejscu znajduje się zastęp, ilość 
ratowników do wyjazdu, ruchu drogowego. Każdy ze strażaków ochotników który 
ma uprawnienia do działań ratowniczo-gaśniczych ma aplikację w telefonie , która 
służy do alarmowania. W 6 jednostkach OSP mamy ok 300 druhów członków 
stowarzyszeń OSP z tego mamy ok. 170  strażaków czyli osób z uprawnieniami do 
działań ratowniczo-gaśniczych i 120 typowych strażaków OSP na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój. Spójrzmy na tę siłę w ten sposób, że aktualnie w PSP jest  
14 funkcjonariuszy PSP będących na zmianie gotowych do udziału w działaniach 
ratowniczo-gaśniczych na już. W zestawieniu z ponad setką ochotników daje nam 
to realną pomoc gdy wystąpi duże zagrożenie. Chciałbym teraz Państwu 
zrelacjonować jaki był rok 2022. Tak się stało, że w styczniu 2022 roku mieliśmy 
zjazd wyborczy (co 5 lat). Wszystkie OSP w naszym mieście są zrzeszone w 
stowarzyszeniu stowarzyszeń czyli w Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP. 
W styczniu podczas zjazdu powiatowego zostały wyłonione nowe władze.  
W zebraniu uczestniczyli przedstawiciele i delegaci ze wszystkich 6 jednostek OSP. 
W skład zarządu oddziału  powiatowego weszło 18 osobowe gremium po 3 
przedstawicieli z każdej remizy OSP. Z 18 osób wybrane zostało prezydium, które  
tworzą dwaj wiceprezesi, sekretarz, skarbnik oraz prezes w mojej osobie. Zeszły 
rok był początkiem zorganizowania pracy po zmianach osobowych. Jednocześnie 
mieliśmy do czynienia z trwającym zagrożeniem pandemii. W styczniu i lutym 
wyjeżdżaliśmy do takich działań jako strażacy ochotnicy. Luty 2022 roku zapadł 
nam wszystkim w pamięć jako wybuch wojny na Ukrainie. Tak jak to dziś już 
zostało powiedziane druhowie OSP w pierwszym zestawieniu z tą trudną sytuacją 
przyjmowali uchodźców w swoich remizach. Zapewnialiśmy wsparcie realizując 
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jednocześnie potrzeby tych osób. Druhowie wykazali się ogromnym zrozumieniem 
i empatią za co bardzo dziękuję. Pożegnaliśmy druha Prezesa z OSP Szeroka, który 
mocno się zasłużył dla ochrony przeciwpożarowej. Jak wybuchła wojna na Ukrainie 
razem z PSP przejrzeliśmy nasze remizy i szukaliśmy sprzętu , którym moglibyśmy 
się podzielić ze strażakami z Ukrainy. Odpowiedzieliśmy na apel komendanta 
głównego PSP, który zorganizował zbiórkę. Na wiosnę złożyliśmy projekty do 
budżetu obywatelskiego jako strażacy, społeczność, część mieszkańców. Był to 
jeden projekt ogólnomiejski i dwa projekty sołeckie. W głosowaniach zostały one 
zaaprobowane przez mieszkańców za co serdecznie dziękuję. Jest to ogromna 
szansa i wyzwanie dla nas jako OSP żeby sprostać profesjonalizacji ochotniczej 
służby. Działając z tak profesjonalnym sprzętem jaki zostanie zakupiony w ramach 
tych środków będziemy mieli ogromną szansę realizować służbę dużo lepiej. 
Chodzi o środki ochrony indywidualnej z projektu ogólnomiejskiego , samochód dla 
jednostki specjalnej SGPR i w ramach projektu sołeckiego w Ruptawie zostanie 
zakupiony samochód, który zastąpi dotychczasowy samochód. Traktujemy budżet 
obywatelski jako przejaw ogromnego zaufania ze strony mieszkańców. Dzięki 
nowemu sprzętowi będziemy mogli lepiej służyć mieszkańcom. Braliśmy udział w 
jubileuszu 30-lecia PSP. W lipcu został zorganizowany przy ogromnej pomocy PSP 
obóz dla młodzieżowych drużyn pożarniczych. Ponad 50 dzieci wyjechało na obóz 
nad morze na 10 dni. Obóz był dofinansowany ze środków fundacji JSW  
(40 tys. zł).  Na obóz wyjechali z dziećmi pracownicy PSP, którzy organizowali 
zajęcia na miejscu. Ze strony komendy wojewódzkiej udało się pozyskać dwa 
autokary i mikrobus, które zawiozły dzieci na obóz. W tym roku również taki obóz 
będzie organizowany. Zachęcam miasto do wsparcia. We wrześniu braliśmy udział 
jako pomocnicy organizatorów przy krajowych zawodach ratownictwa 
technicznego. Pokazaliśmy się z bardzo gościnnej strony. 17 września 2022 roku 
zorganizowaliśmy sportowo-pożarnicze zawody połączone z pokazami sikawek 
konnych. Ustawa , która w zeszłym roku weszła w życie o ochotniczych strażach 
pożarnych powołała dodatkowego zastępcę komendanta wojewódzkiego PSP, który 
jest do spraw współpracy OSP z PSP. Mieliśmy zaszczyt gościć jako jedni  
z pierwszych w całym powiecie Województwa Śląskiego zastępcę komendanta. 
Jesteśmy mocno zaangażowani w budowę poligonu przy Zakładzie Karnym  
o którym wspomniał Pan Komendant. Liczymy na to, że będzie to obiekt na którym 
również będziemy mogli służyć. Bardzo dużo dobrej pracy wykonaliśmy w zakresie 
szkoleń i podnoszenia kompetencji. Początkiem roku 2023 odbyło się przekazanie 
wozu ratowniczo – gaśniczego. Bardzo jestem mile zaskoczony, że tak szybko 
nastąpiło przekazanie. Chciałbym bardzo podziękować Panu Przewodniczącemu, 
Prezydium Rady Miasta, Przewodniczącemu Komisji Bezpieczeństwa Publicznego  
i Samorządu Terytorialnego. Nasza działalność w dużej mierze pokrywa się  
z działaniami PSP. Dziękuję wszystkim ochotnikom którzy działają i podtrzymują 
piękną tradycję. W trudnym czasie jakim był Covid i wybuch wojny na Ukrainie 
mam poczucie, że razem jako społeczeństwo, samorząd, pomoc służbom daliśmy 
radę. Bywało trudno i ciężko, ale ostatecznie daliśmy radę i po to każdego dnia 
musimy o to bezpieczeństwo dbać. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady  Miasta 
 - Czy ktoś z Państwa Radnych w temacie bezpieczeństwa chce zabrać głos? Nie 
widzę. Szanowni Państwo podsumowując służby bardzo dobrze współpracują, 
czujemy się bezpiecznie. Bardzo dziękuję przybyłym służbom za wystąpienia.  
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Ad.9 
 
Sprawozdania z działalności Komisji za 2022 rok  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Szanowni Państwo chciałbym w kilku słowach odnieść się do tego co powiedział 
Pan prezes OSP, że ochotnicze straże pożarne są stowarzyszeniami, które działają 
na własną rękę , ale jednak razem. Mamy tutaj przykład bardzo dobrej pracy. 
Każda jednostka ma swoją specyfikę, ludzi którzy idą w jednym kierunku. Jeżeli 
chodzi o Policje to uważam, że bardzo cenna jest praca dzielnicowych Policji jak 
również dzielnicowych SM. Służą pomocą, rozmawiają. Chciałbym jeszcze zwrócić 
uwag na bezpieczny dojazd służb do budynku. W tym kierunku musielibyśmy 
pomóc. Miasto stara się tam gdzie jest to możliwe tworzyć miejsca parkingowe. 
Wszystkim Państwu bardzo serdecznie dziękuję.  
 

 Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego 
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  - 
Tadeusz Markiewicz przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji.   
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

 Gospodarki Przestrzennej 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej  - Janusz Ogiegło przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komisji.  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.10 
 
Podjęcie uchwał w sprawach bieżących zgodnie z wykazem  
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój, 
 
Opinia Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr I.1.2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, została przyjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu. 
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Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2023 
rok, 
 
Opinia Komisji Rady Miasta – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr I.2.2023 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2023 rok, została przyjęta głosami: za – 21, przeciw 
– 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu 
nieruchomości Miasta Jastrzębie-Zdrój od osoby fizycznej udziału w prawie 
własności nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Kościelnej, 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr I.3.2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego 
zasobu nieruchomości Miasta Jastrzębie-Zdrój od osoby fizycznej udziału 
w prawie własności nieruchomości gruntowej położonej przy ul. 
Kościelnej, została przyjęta głosami: za – 21, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie przyznania nieruchomości zamiennej w ramach odszkodowania 
za grunt przejęty z mocy prawa na rzecz Gminy Jastrzębie-Zdrój, 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  



10 
 

Uchwała nr I.4.2023 w sprawie przyznania nieruchomości zamiennej w 
ramach odszkodowania za grunt przejęty z mocy prawa na rzecz Gminy 
Jastrzębie-Zdrój, została przyjęta głosami: za – 22, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2022 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 
z dnia 24 listopada 2022r. w sprawie ustalenia obowiązujących w 2023 roku stawek 
opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach 
strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji 
usunięcia pojazdu, a następnie odstąpienia od jego usunięcia, 
 
Opinia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego – 
pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr I.5.2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2022 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 listopada 2022r. w sprawie ustalenia 
obowiązujących w 2023 roku stawek opłat za usunięcie i przechowywanie 
pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz wysokości 
kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia pojazdu, a 
następnie odstąpienia od jego usunięcia, została przyjęta głosami: za – 
21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Załącznika Nr 1 do Uchwały Nr XII.129.2016 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 roku w sprawie organizacji 
wspólnej obsługi finansowo – księgowej, administracyjnej i organizacyjnej dla 
szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój, 
 
Opinia Komisji Edukacji – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
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Uchwała nr I.6.2023 w sprawie zmiany Załącznika Nr 1 do Uchwały Nr 
XII.129.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 
roku w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo – księgowej, 
administracyjnej i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których 
organem prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój, została przyjęta 
głosami: za – 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Śląskiego, w którym unieważniono Uchwałę Nr XV.194.2022 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 listopada 2022r. w sprawie przyznania nieruchomości 
zamiennej w ramach odszkodowania za grunt przejęty z mocy prawa na rzecz 
Gminy Jastrzębie-Zdrój, 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr I.7.2023 w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie 
nadzorcze Wojewody Śląskiego, w którym unieważniono Uchwałę Nr 
XV.194.2022 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 listopada 2022r. w 
sprawie przyznania nieruchomości zamiennej w ramach odszkodowania 
za grunt przejęty z mocy prawa na rzecz Gminy Jastrzębie-Zdrój, została 
przyjęta głosami: za – 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
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Uchwała nr I.8.2023 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój, została przyjęta głosami: za – 21, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 

Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie nadania imienia Branżowej Szkole II stopnia Nr 2 wchodzącej 
w skład Zespołu Szkół Nr 2  im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju, 
 
Opinia Komisji Edukacji – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr I.9.2023 w sprawie nadania imienia Branżowej Szkole II 
stopnia Nr 2 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Nr 2  im. Wojciecha 
Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju, została przyjęta głosami: za – 22, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.32.2018 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z 
dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za udzielony 
posiłek albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2019-2023, 
 
Opinia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej oraz Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr I.10.2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.32.2018 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie określenia 
zasad zwrotu wydatków za udzielony posiłek albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2019-2023, została przyjęta głosami: za – 22, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
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Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.33.2018 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z 
dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i 
w domu” na lata 2019 – 2023, 
 
Opinia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej oraz Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr I.11.2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.33.2018 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie podwyższenia 
kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 
została przyjęta głosami: za – 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.25.2021 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z 
dnia 25 lutego 2021r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, 
 
Opinia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej oraz Budżetu i Skarbu – pozytywna.  
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr I.12.2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr II.25.2021 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 25 lutego 2021r. w sprawie określenia 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
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całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, została 
przyjęta głosami: za – 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII.83.2012 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z 
dnia 21 czerwca 2012r. dotyczącej zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków, 
 
Opinia Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywna. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr I.13.2023 w sprawie zmiany uchwały Nr VII.83.2012 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 21 czerwca 2012r. dotyczącej zasad 
udzielania dotacji na prace konserwatorskie restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, , została 
przyjęta głosami: za – 22, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 11 
 
Do komisji uchwał i wniosków nie wpłynęły żadne wnioski  
 
Ad.12 
 
Sprawozdanie z działalności Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2022 rok  
 
Przewodniczący Rady Miasta przedstawił sprawozdanie z działalności Rady Miasta.  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 13 
 
Wolne głosy i wnioski 
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Bernadeta Magiera 
- Panie Przewodniczący przyglądam się tablicy do głosowania  i wyniki pokazują, 
że 23 Radnych jest obecnych a ciągle jeden Radny nie głosuje. Wiem, że nie jest 
to jego obowiązkiem, ale jak to się ma do uczciwości? 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Covid nadal dopuszcza, że Radni mogą głosować zdalnie co też mi zgłaszają. Nie 
mam wpływu na to w jaki sposób się zachowują czy głosują czy też nie.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Rozumiem sama korzystałam z głosowania zdalnego, ale mnie to bulwersuje bo 
uważam, że jest to nadużycie.  
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Ustawa dopuszcza możliwość głosowania zdalnego. Jak nie będzie możliwości 
głosowania zdalnego to każdy zostanie oceniony przez mieszkańców. Nałożyliśmy 
jako RM restrykcje finansowe. To wyborcy ocenią każdego Radnego. Nie mnie jest 
ich oceniać. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę radny Jarosław Potępa. 
 
Jarosław Potępa 
 - Panie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, Szanowna Rado już w najbliższą 
niedzielę odbędzie się 31 finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Jest na Sali 
wiele osób, które nas wsparły za co serdecznie dziękuję. Zapraszam mieszkańców 
i wszystkich obecnych na Sali do udziału w finale. Będzie 247 wolontariuszy. 106 
osób to osoby nieletnie, które będą  w zbiórce uczestniczyły ze swoimi opiekunami 
prawnymi. Miasto naprawdę się fajnie bawi. W tym roku do zabawy włączyła się 
jastrzębska Rada Kobiet z propozycją układania puzzli. W sobotę zaczynamy dwie 
pierwsze imprezy w III Liceum im. Wyspiańskiego. Będzie to dzień gier 
planszowych. Mam nadzieję, że impreza przyciągnie kilkadziesiąt osób. Będzie 
możliwość wymiany gier. Będą zajęcia z jogi i wiele innych atrakcji. Jeszcze raz 
dziękuję za wsparcie i zapraszam wszystkich w tym dniu do zabawy.  
 
Ad. 14 
 
Zakończenie obrad Sesji 
 
Przewodniczący Rady Miasta 
 - Dziękuję Państwu za dzisiejszą pracę. Uważam I Sesję Rady Miasta za 
zamkniętą.  
 
Protokołowała 
Monika Dulewicz  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


